
Protokół Nr 2/2016 
z posiedzenia Komisji Budżetowej 

odbytego w dniu 03 lutego 2016 roku 
 
                         Posiedzenie odbyło się w lokalu Urzędu Gminy Sienno od godziny 9.00 do godziny 13.40. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 
1.Komisja Budżetowa w pełnym składzie 
2.Wójt Gminy – Mariusz Strąk 
3.Sekretarz Gminy – Piotr Dąbrowski 
 
Porządek posiedzenia: 
1.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2016 rok. 
2.Omówienie spraw bieżących. 
 
Przebieg posiedzenia: 
Ad.1.Komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2016 rok. 
Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy Mariusz Strąk. 
Dochody budżetu nie ulegają zmianie. W uchwale proponuje się zwiększenie wydatków na: wykonanie 
dokumentacji na modernizację budynku GOK w Siennie - 15.000 zł ; wykonanie dokumentacji rozbudowy 
stacji wodociągowej w Jaworze Soleckim - 6.000 zł; wpłata 6.000 zł na Fundusz Wsparcia Policji     
z przeznaczeniem na zakup psa służbowego dla potrzeb Komendy Powiatowej Policji w Lipsku. 
Ogółem wydatki zwiększają się o kwotę 27.000 zł i zostaną sfinansowane środkami ze zmniejszenia 
wydatków na remonty dróg o tę samą kwotę. 
Komisja pytała o rozbudowę stacji wodociągowej w Jaworze Soleckim, o koszt całkowity zakupu psa dla 
policji i ewentualne koszty jego utrzymania, zwiększenie na dokumentację modernizacji budynku GOK, 
zmniejszenie wydatków na remonty dróg. 
Wójt Gminy w odpowiedzi wyjaśniał, iż rozbudowa stacji wodociągowej jest niezbędna aby zabezpieczyć 
funkcjonowanie sieci na wypadek awarii jedynej na ten rejon pompy, zwłaszcza że planowana jest 
rozbudowa sieci wodociągowej w tym rejonie. Koszt zakupu psa wynosi 6.000 zł,  gmina pokrywa całość. 
Pies będzie przeznaczony na teren gminy Sienno, dalsze koszty utrzymania psa poniesie policja.  
Zwiększenie wydatku na wykonanie dokumentacji modernizacji GOK wynika z kwot po przetargu. 
Najniższa oferta wynosiła 15.000 zł ale nie spełniała wymogów, bo dotyczyła tylko termomodernizacji. 
Następna kwotowo oferta opiewała na 36.000 zł i również dotyczyła tylko termomodernizacji. Najwyższa 
oferta  105.000 zł wpłynęła z Gdańska ale ta z kolei dotyczyła obiektu na dużą skalę. Ostatecznie do 
rozważenia są dwie kwalifikujące się oferty za cenę 39.000 zł. Odnośnie zmniejszenia na remonty dróg 
Wójt wyjaśnił, iż środki na drogi zostaną uzupełnione w ciągu roku.  
Komisja nie wniosła zastrzeżeń do proponowanych zmian budżetowych i jednogłośnie zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Opinia przedłożona zostanie na sesji w dniu 08 lutego 2016 roku. 
Członek Komisji Małgorzata Dygas – Gruszczyńska poprosiła o wyjaśnienie przyczyn zmniejszenia dotacji  
dla NSP w Kochanówce. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk wyjaśnił, iż dotacja dla szkół niepublicznych przekazywana jest w wysokości 
zgodnej z przekazywaną gminie subwencją oświatową na jednego ucznia i pomnożoną przez liczbę 
uczniów szkoły.  
 
Ad.2.Komisja zapoznała się z projektem Strategii Rozwoju Gminy Sienno na lata 2016 – 2026.  
Przeanalizowano zapisy i poproszono o wyjaśnienie niektórych kwestii, m.in. podanej liczby uczniów  
w szkołach i przedszkolach, personelu medycznego, przedszkoli. 
Następnie komisja przeanalizowała proponowane zmiany w Statucie Gminy Sienno.   
Poproszono o udzielenie wyjaśnień Sekretarza Gminy. 
Proponowane do wprowadzenia zmiany nie satysfakcjonowały komisji. Nie uwzględniono niektórych 
zgłoszonych w trakcie prac nad projektem uchwały propozycji, np. uregulowania zasad zwoływania 
wspólnych posiedzeń komisji, zapisu dotyczącego zamieszczenia na BIP protokołów z posiedzeń komisji, 
zapisu dotyczącego diet dla radnych będących członkami jednej komisji za udział w posiedzeniu innej 



komisji. W świetle przyjętej uchwały w sprawie diet radnych dieta przysługuje Przewodniczącemu komisji 
biorącemu udział w posiedzeniu innej komisji na zaproszenie. Komisja kwestionowała wskazanie wyłącznie 
Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego do rozpatrywania wniosków i petycji.  Pytano, czy to 
dlatego, że teren jest rolniczy. W ocenie komisji wnioski i petycje powinna rozpatrywać  komisja 
problemowa w zależności od tematyki tak jak proponuje się to w przypadku rozpatrywania skarg. 
Kwestionowano też zasadność wprowadzania zapisu mówiącego, że „ komisja rozpatrująca skargę lub 
wniosek jest zobowiązana do rzetelnego i dogłębnego wyjaśnienia spraw poruszanych…”.  Jest to 
bowiem oczywiste, że komisje pracują w taki właśnie sposób i nie jest konieczne, aby to zapisywać. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, iż zmiany w statucie  gminy  wynikają z konieczności 
uwzględnienia nowych obowiązujących przepisów jak i zmian w przepisach obowiązujących. W związku      
z czym zaszła konieczność szczegółowego uregulowania kwestii rozpatrywania przez radę skarg, 
wniosków i petycji. Usunięte zostały zbędne przepisy rozdziału VIII, ponieważ Rada nie ma kompetencji do 
wprowadzania własnych regulacji w tym zakresie. Odnośnie wspólnych posiedzeń komisji problemowych 
nie ma potrzeby wprowadzania szczególnych zapisów. Komisje mogą odbyć wspólne posiedzenie, z tym , 
że posiedzenie zwołuje przewodniczący danej komisji oddzielnie, również protokoły są pisane dla każdej 
komisji oddzielnie i podpisywane przez przewodniczącego danej komisji.  Odnośnie zamieszczania 
protokołów na BIP obowiązek zamieszczania dotyczy protokołów z sesji.  Zapis dotyczący zamieszczania 
protokołów z posiedzeń komisji można wprowadzić, jeśli taka jest wola radnych i wówczas będzie to 
obligatoryjne. Jeśli chodzi o należne diety dla radnych regulacje zawarte zostały w uchwale o dietach.   
Statut ma na celu dokładne określenie trybu rozpatrywania skarg, wniosków i petycji,  zwłaszcza  zaś 
petycji będących sprawą nową. Po to wskazuje się do rozpatrywania petycji konkretną komisję, aby 
uniknąć ogromu pracy dla Rady Gminy, konieczności zwoływania sesji dla rozpatrzenia petycji. Proponuje 
się Komisję Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego po uzgodnieniu z Przewodniczącym Rady Gminy, 
ponieważ petycje dotyczą w większości drobnych spraw i jest ich dużo. 
Komisja dokonała podsumowania i postanowiła wystąpić z wnioskami o wprowadzenie poprawek do 
projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Sienno. 
Komisja sformułowała i przyjęła wniosek o wprowadzenie następujących zmian w projekcie: 
w § 25 a  
ust.3 „Pisma będące wnioskami są rejestrowane w rejestrze wniosków i kierowane do właściwej 
merytorycznie komisji rady celem rozpatrzenia i przygotowania projektu uchwały w sprawie 
zawiadomienia o sposobie załatwienia wniosku”. 
ust.4. „Pisma będące petycjami rejestruje się i kieruje się do  właściwej merytorycznie komisji rady celem 
rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi”. 
w § 25 c 
ust.1. „Komisja rozpatrująca wnioski i petycje jest zobowiązana do rzetelnego i dogłębnego wyjaśnienia 
sprawy”. 
oraz wprowadzenie zapisu „Protokoły z posiedzeń komisji zamieszcza się w Biuletynie Informacji 
Publicznej najpóźniej w 14 dniu od dnia posiedzenia”. 
Następnie Komisja przyjęła wniosek  dotyczący sprawy przynależności do sołectwa poruszanej na 
poprzednim posiedzeniu: 
Biorąc pod uwagę zgłaszane przez mieszkańców postulaty Komisja Budżetowa wnosi o podjęcie (bez 

wprowadzania zmian administracyjnych granic sołectw)  działań celem uregulowania prawnego 

przynależności do społeczności lokalnej danego sołectwa tych mieszkańców, których posesje są położone 

przy  tym sołectwie, a przynależą administracyjnie do innego sołectwa. 

Wnioski zostaną przekazane na sesji w dniu 08 lutego 2016 roku. 

   
                                                                                                                             Przewodnicząca  Komisji 
                                                                          
                                                                                                                                   Cecylia    Małaczek 

 
 

 


